

TABLE OF CONTENTS / TABLE DES MATIÈRES

Preface

Avant-Propos

The <i>Competition Act</i> of 1986: A Land of Hope and Promise Lawson A. W. Hunter, QC	203
---	-----

La <i>Loi sur la concurrence</i> de 1986 : Source d'espoir et de promesses Lawson A. W. Hunter, c.r.	208
--	-----

Articles

Articles

Competitor Agreements: Interpreting Criminal Conspiracy in a Blended Criminal-Civil Regime Randal T. Hughes & Emrys Davis	215
---	-----

Section 36 of the <i>Competition Act</i> : Still a Work in Progress? Laura F. Cooper, Charles M. Wright & Vaso Maric	236
---	-----

Abuse of Dominance in Canada: Reflections on 25 Years of Section 79 Enforcement George Addy, John Bodrug & Charles Tingley	276
--	-----

The Treatment of Vertical Price Restraints under the <i>Competition Act</i> : A Retrospective Michelle Lally & Kaeleigh Kuzma	326
---	-----

Distribution Freedom: The Evolution of Vertical Distribution Practices under the <i>Competition Act</i> A. Neil Campbell	377
--	-----

Striking the Right Balance: 25 Years of Merger Review in Canada Paul Collins & Michael Laskey	419
--	-----

La réalisation d'un juste équilibre : un quart de siècle d'examens de fusions au Canada Paul Collins & Michael Laskey	435
---	-----

The Evolution of Canada's Pre-Merger Notification Regime – 1986-2012 R. Jay Holsten	456
--	-----

Foreign Investment Screening under Canada's <i>Investment Canada Act</i> Oliver Borgers and Emily Rix	468
--	-----

Misleading Advertising and Deceptive Marketing Practices under the Federal	
--	--

<i>Competition Act: A Review of the Last 25 Years and Recent Developments</i> Brian R. Fraser	485
<i>Trials and Tribulations: A Quarter-Century of the Competition Tribunal</i> Calvin S. Goldman & Charles Layton	522
<i>Economics and Canadian Competition Policy</i> Donald G. McFetridge	540
<i>Les sciences économiques et la politique canadienne sur la concurrence</i> Donald G. McFetridge	595

A Final Word from the Commissioner

Le dernier mot de la commissaire

<i>The 2009 Amendments to the Competition Act: Reflecting on their Implementation and Enforcement, and Looking Toward the Future</i> Melanie L. Aitken	659
---	-----

MESSAGE FROM THE EDITORIAL BOARD

25 YEARS OF THE *COMPETITION ACT*: TAKING STOCK

With the passage of Canada's *Competition Act* in 1986, a dramatic overhaul of the country's competition legislation was largely complete. Combined with the important Stage I amendments of the mid-1970s, these changes – while still controversial at the time – modernized the law in important ways. The new law was more consistent with contemporary thinking about the purpose, design and implementation of competition law. It was also more consistent with the practices in other leading antitrust jurisdictions and with modern thinking in economics about competition and the potential costs of market power.

The passing of more than 25 years under the *Competition Act* struck the Editorial Board as an appropriate time to take stock of Canadian competition policy, and to reflect on the changes wrought by the 1986 law and its subsequent amendments. To this end, the Editorial Board commissioned a number of leading figures in Canada's competition policy community to prepare articles for the Review focusing on the major areas of competition law and policy and how they have developed over the last 25+ years. Their articles make up this special issue of the *Can Comp L Rev*. Pieces on the consumer protection aspects of the *Competition Act*, as well as the merger review aspects of the *Investment Canada Act*, are also included.

Authors were encouraged to write on what interested them most about their topic area. In some cases, this has given us comprehensive reviews of the law, policy and enforcement in the respective areas, while in others the authors have chosen to focus more on key issues of particular importance. In all cases we believe the authors have provided very valuable contributions to the literature on Canadian competition policy that will serve practitioners and students of the field extremely well.

MESSAGE DU COMITÉ DE RÉDACTION

LE POINT SUR LA LOI SUR LA CONCURRENCE, 25 ANS APRÈS SON ADOPTION

Avec le passage de la *Loi sur la concurrence* en 1986, la réforme de la législation en matière de concurrence du Canada était largement achevée. Avec le renforcement de certaines dispositions de la loi au cours de l'Étape 1 des modifications au milieu des années 1970, ces changements, bien que controversés à l'époque, ont modernisé le droit de manière importante. La nouvelle loi s'harmonisait davantage avec la pensée contemporaine concernant l'objet, la conception et la mise en oeuvre du droit de la concurrence. Elle s'harmonisait également davantage avec les pratiques de chefs de file en droit de la concurrence et avec la pensée moderne en économie en ce qui a trait à la concurrence and aux coûts potentiels engendrés par le pouvoir de marché.

Les 25 ans de la *Loi sur la concurrence* constituent un temps opportun aux yeux du Comité de rédaction pour dresser l'état de la politique canadienne en matière de concurrence, et de réfléchir aux changements apportés par la Loi de 1986, ainsi que ses amendements subséquents. À cette fin, le Comité éditorial a demandé à plusieurs personnalités dominantes du monde du droit de la concurrence canadien de rédiger des articles pour la Revue portant sur les principaux domaines du droit de la concurrence et comment ceux-ci se sont développés au cours des 25 dernières années. Leurs articles forment cette édition spéciale de la Revue canadienne du droit de la concurrence. Des articles sur les aspects de la *Loi sur la concurrence* relatifs à la protection du consommateur, ainsi que sur les aspects de la *Loi sur Investissement Canada* relatifs à l'examen des fusions, font également partie de cette revue.

Les auteurs furent encouragés à écrire sur ce qui les intéressait le plus à propos du sujet qu'ils avaient choisi. Dans certains cas, le résultat est une analyse de la loi, de la politique ou de l'application de la loi dans ces domaines respectifs, alors que dans d'autres cas, les auteurs ont ciblé leur analyse sur des questions clés d'importance. Dans tous les cas, nous croyons que les auteurs ont apporté une contribution utile à la littérature en droit de la concurrence canadien qui servira extrêmement bien les praticiens et les étudiants.